
PROTOKÓŁ NR X/11 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 2 września  2011 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności jako załącznik nr 1). 
Radni nieobecni usprawiedliwieni:  Radna Halina Szaniawska  
Obecni byli również: 
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Mecenas                                                 Karolina Kaszuba  
Pracownicy urzędu ( lista obecności jako załącznik nr 2). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 13 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, otworzył 
obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM X SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych i pracowników urzędu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie 
 w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącej 
15 osób stanowi kworum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał wniosek Pana Zdzisława Średniawskiego  
Z-cy Burmistrza Gminy Żmigród, w którym zwrócił się o zwołanie sesji Rady Miejskiej  
w Żmigrodzie (kserokopia wniosku stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
Radny Damian Sułkowski  
Postawił wniosek za rozszerzeniem porządku sesji o punkt Wolne wnioski , argumentując 
potrzebę wprowadzenia punktu nagromadzeniem spraw.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że zmianę porządku obrad na sesji 
zwołanej na wniosek Burmistrza Gminy można wprowadzić tylko za zgodą wnioskodawcy 
oraz zmiana musi zostać przyjęta większością głosów radnych.  
Pan Zdzisław Średniawski  Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród nie wyraził zgodę na 
rozszerzenie porządku obrad . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w związku z tym, że Pan Burmistrz nie wyraził 
zgody na rozszerzenie porządku obrad sesji, porządek sesji zostaje niezmieniony. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur na 
Sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Joanna Maria Kantor zgłosiła kandydaturę Radnej Marii Czesławy Rybki.  
Radna Maria Czesława Rybka wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej kandydatury 
na Sekretarza obrad.  
Radni jednogłośnie wybrali Radą Marię Czesławę Rybkę na Sekretarza obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku Podjęcia 
uchwały: 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie odmowy zatwierdzenia taryfy na zbiorowe 
odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Żmigród przez Przedsiębiorstwo 
Gospodarki Komunalnej „Dolina Baryczy” Sp. z o. o. z siedzibą w Miliczu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o omówienie projektu uchwały.  
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  
Z-ca Burmistrza Zdzisław Średniawski na wstępie wyjaśnił, dlaczego nie wyraził zgody 
na rozszerzenie porządku obrad sesji. Porządek obrad został ustalony wspólnie z 
Przewodniczącym rady. Sesja miała dotyczyć tylko jednego punktu podjęcia uchwały 
Burmistrz podkreślił, że pracuje w samorządzie kilkanaście lat ,ale tego typu sesja została 



zwołana po raz pierwszy . Sesja została zwołana, dlatego, że wnioskodawca przed 
czasem złożył wniosek w sprawie przyjęcia nowych taryf za ścieki. Dlatego też, do 
Przewodniczącego rady został złożony wniosek o zwołanie sesji w trybie pilnym, aby dziś 
podjąć uchwałę odmawiająca przyjęcia nowej taryfy za ścieki. Odmowa przyjęcia nowych 
taryf za ścieki działa na korzyść mieszkańców. Kończąc swoje wystąpienie Burmistrz 
Zdzisław Średniawski zwrócił się do Radnych o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały. 
Burmistrz poprosił o szczegółowe omówienie projektu uchwały Pana Wiesława Krasa 
kierownika Ref. Roś. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowic wyjaśnił, że tego typu sesja, jak powiedział Pan 
Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza nie została zwołana po raz pierwszy, ale są 
zwoływane, jeżeli jest taka potrzeba. W sierpniu była sesja zwołana na wniosek 
Burmistrza. 
Z-ca Burmistrza Zdzisław Średniawski wyjaśnił, że chodziło mu o sesję,iż po raz 
pierwszy zwołana dla podjęcia uchwały odmawiającej przyjęcia nowej taryfy za ścieki. 
Pan Wiesław Kras kierownik Ref. Roś. 
Zgodnie z art. 24 ust. 5 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2006 r., Nr 123, poz. 858 ze zm.) 
Rada Gminy podejmuje uchwałę o zatwierdzeniu taryf, w terminie 45 dni od dnia złożenia 
wniosku albo o odmowie zatwierdzenia taryf, jeżeli zostały sporządzone niezgodnie z 
przepisami. Przedłożony wniosek w dniu 19 lipca 2011 r. przez Przedsiębiorstwo 
Gospodarki Komunalnej "Dolina Baryczy" Sp. z o.o. w Miliczu w sprawie taryfy 
sporządzony zostały z naruszeniem art. 5a przywołanej na wstępie ustawy, który stanowi, 
że w razie stwierdzenia przez organ nadzoru nieważności uchwały o zatwierdzeniu taryf 
albo nie stwierdzenia nieważności uchwały o odmowie zatwierdzenia taryf, czas 
obowiązywania dotychczasowych taryf przedłuża się o 90 dni od dnia doręczenia 
przedsiębiorstwu rozstrzygnięcia nadzorczego. W dniu 6 czerwca 2011 r. Rada Miejska w 
Żmigrodzie podjęła uchwałę nr 0007.VII.62.2011 o odmowie zatwierdzenia taryf. Z uwagi 
na to, że Wojewoda Dolnośląski nie stwierdził nieważności powyższej uchwały okres 
stosowania dotychczasowych taryf wydłużył się o 90 dni, aż do dnia 8 października. Okres 
90 dni liczony jest od dnia następnego po dniu, w którym najpóźniej organ nadzoru mógłby 
wydać rozstrzygnięcie nadzorcze, tj. od dnia 11 lipca 2011 r. i obowiązuje do dnia  
8 października 2011 r. Przedłożona przez PGK "Dolina Baryczy" taryfa z okresem 
obowiązywania od dnia 29 września 2011 r. do dnia 28 września 2012 r. pokrywa się  
z terminem obowiązywania dotychczasowej taryfy, co jest niedopuszczalne. Za niezgodne 
z prawem należy uznać zatwierdzenie obowiązywania taryf od dnia, w którym obowiązują 
nadal taryfy dotychczasowe. W świetle powyższego jak również mając na względzie,  
że rada gminy nie może kształtować treści taryfy poprzez modyfikację zapisów, 
wprowadzanie korekt, a co najwyżej może odmówić zatwierdzenia taryf w wypadku ich 
sporządzenia niezgodnie z przepisami, zasadnym i koniecznym jest podjęcie uchwały  
o odmowie zatwierdzenia taryf. 
Rany Leszek Kraszewski  
Dlaczego w dzisiejszej sesji nie uczestniczy Prezes PGK Doliny Baryczy? 
Czy mieszkańcy nie będą otrzymywać rachunków wstecznych do zapłaty za kanalizację. 
W wypadku podjęcia przez radnych nowej taryfy za ścieki, Rada będzie musiała przyjąć 
nową uchwałę o dopłatach.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowic 
Zaproszenie do Prezesa PGK „Dolina Baryczy” zostało wysłane faksem. W rozmowie 
telefonicznej w sprawie potwierdzenia udziału Prezesa w sesji poinformowano, że Pan 
Prezes nie będzie uczestniczył w  sesji, ponieważ wcześniej miał ustalone spotkania.  
Pani Karolina Kaszuba Mecenas  
Na dziś obowiązuje  taryfa za ścieki, którą Rada podjęła uchwałą w 2010 roku, jak               
i uchwałą o dopłatach w 2010 roku. Rada w czerwcu br. podjęła uchwałę, którą odmówiła 



przyjęcia taryf. Wojewoda Dolnośląski nie stwierdził nieważności uchwały i okres 
stosowania dotychczasowych taryf wydłużył się o 90 dni, aż do 8 października br. Okres 
90 dni liczony jest od dnia następnego po dniu, w którym najpóźniej organ nadzoru mógłby 
wydać rozstrzygnięcie nadzorcze, tj. od dnia 11 lipca 2011 r. W świetle powyższego taryfa 
za ścieki będzie obowiązywać do 8 października 2011 r. dlatego podjęcie uchwały  
o odmowie zatwierdzenia taryf jest zasadne. Pani Mecenas dodała, że nie wie, dlaczego 
PGK Dolina Baryczy stoi na stanowisku ,że termin złożenia wniosku należy liczy od dnia 
do którego obowiązywała  taryfa (30.06.2011r.).  
Z-ca Burmistrza Zdzisław Średniawski  
Rada podejmując uchwałę o nowej taryfie za ścieki będzie musiała przyjąć uchwałę o 
dopłatach do ścieków. 
Radni nie wnieśli innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za” 
            4 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.X.83.2011 
Po zakończeniu prac w punkcie Podjęcia uchwały, Przewodniczący rady Jan 
Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad Zamknięcia sesji. 
Przewodniczący rady wypowiedział słowa: 

ZAMYKAM X SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1330. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 


